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Protokół Nr XLV/2009 

 z sesji Rady Miasta Ostrołęki  
z dnia 26 lutego 2009 roku 

 
 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Ostrołęki przy Placu Bema 1 w dniu           
26 lutego 2009 r.  
Na sesji w dniu 26 lutego 2009 roku podjęto następujące uchwały:  
Uchwała Nr 328 / XLV / 2009 z dnia 26 lutego 2009 roku Rady Miasta Ostrołęki 
zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Związku Gmin „PISA-NAREW” oraz przyjęcia 
Statutu Związku,  
Uchwała Nr 329 / XLV / 2009 z dnia 26 lutego 2009 roku Rady Miasta Ostrołęki w sprawie 
określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2009 r.,  
Uchwała Nr 330 / XLV / 2009 z dnia 26 lutego 2009 roku Rady Miasta Ostrołęki w sprawie 
ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w noclegowni,  
Uchwała Nr 331 / XLV / 2009 z dnia 26 lutego 2009 roku Rady Miasta Ostrołęki w sprawie 
przyjęcia Miejskiego Programu Promocji Zdrowia i Profilaktyki na lata 2009 – 2015 w 
Mieście Ostrołęka, 
Uchwała Nr 332 / XLV / 2009 z dnia 26 lutego 2009 roku Rady Miasta Ostrołęki w sprawie 
zmian w budŜecie miasta Ostrołęki na 2009 rok, 
Uchwała Nr 333 / XLV / 2009 z dnia 26 lutego 2009 roku Rady Miasta Ostrołęki w sprawie 
wystąpienia z apelem, 
 
Radni nieobecni na XLV Sesji Rady Miasta Ostrołęki: Marek Sutnik, Stanisława 
Watrakiewicz, Wiesław Szczubełek, Wiesław Stypiński. 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - otworzył XLV sesję Rady Miasta 
Ostrołęki. Powitał Prezydenta Miasta Janusza Kotowkiego, Wiceprezydenta Miasta Pawła 
Stańczyka, Wiceprezydenta Miasta Grzegorza Płochę, wszystkich zaproszonych gości, 
przedstawicieli prasy oraz radnych. Stwierdził prawomocność obrad /lista obecności - 
załącznik do protokołu/.  
 
2. Wybór sekretarza obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - na sekretarza obrad zaproponował radnego 
Marka Bucińskiego. Radny wyraził zgodę. 
Głosowanie: 
Za - 17 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
 
 3. Przedstawienie porządku obrad oraz jego zmiany. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - przedstawił porządek obrad sesji. 
Poinformował, Ŝe radni otrzymali autopoprawki Prezydenta do pkt. 6 i 7 oraz projekt uchwały 
grupy radnych w sprawie apelu, który udało się zaopiniować na Komisji Prawa. 
Zaproponował Ŝeby ten projekt uchwały rozpatrzyć w pkt 9a. 
Głosowanie: 
Za – 18 
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Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Punkt 9a został wprowadzony do porządku obrad. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe chciałby w punkcie „komunikaty i 
sprawy organizacyjne Rady Miasta” przedstawić sprawę wczorajszego finału, gdy chodzi o 
proces prywatyzacji OPEC, jak równieŜ w tym punkcie chciałby skierować prośbę i apel do 
Rady Miasta Ŝeby zjednoczyć wysiłki w sprawie obrony istnienia w Ostrołęce Wojskowej 
Komendy Uzupełnień, bo są powaŜne zakusy co do zlikwidowania tej placówki.  
Radny Maciej Kleczkowski – powiedział, Ŝe moŜe warto zrobić kilkanaście minut przerwy i 
taki apel przygotować i wprowadzić go w trybie nadzwyczajnym pod obrady dzisiejszej sesji.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe oczywiście kierunek myślenia Pana 
Macieja Kleczkwskiego byłby najlepszy, ale dobrze by było Ŝeby poświęcić chwilę na 
wprowadzenie, bo ma trochę danych, informacji i gdyby taka zgoda była, to najlepszą formą 
byłby apel Rady Miasta razem z pismem Prezydenta. Technicznie przygotowanie tego apelu 
trochę czasu by zajęło, Ŝeby w miarę dobrze to sformułować. Stąd oczywiście są dwie drogi: 
albo przerwa, albo dzisiaj wspólna decyzja, Ŝe z takim apelem, pismem czy prośbą Rada się 
zwraca a techniczne sformułowania jeŜeli radni by zechcieli zostawić Prezydentowi i jego 
współpracownikom. On oczywiście przed wysyłką jest gotów te sformułowania 
zaprezentować i juŜ z góry obiecuje, Ŝe Ŝadnych wątków politycznych w tym piśmie by nie 
było, bo sprawa jest tak istotna, Ŝe nie ma potrzeby Ŝeby szukać tutaj winnych czy obrońców. 
Dlatego zostawia radnym decyzję. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe jeŜeli chodzi o czas to być 
moŜe będzie trzeba zwołać jeszcze jedną sesję przed sesją harmonogramową 26 marca, 
poniewaŜ termin jednej ze skarg mija 22 marca. Stąd teŜ będzie prosił Państwa radnych Ŝeby 
byli przygotowani na jeszcze jedne obrady w marcu, jeŜeli tylko upora się z tym podkomisja 
ds. skarg Komisji Prawa a potem sama Komisja Prawa.  
 
4. Przyjęcie protokołu XLIV sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie protokół                          
z XLIV sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
Głosowanie: 
Za – 17 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Protokół został przyjęty. 

 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w zmieniającej uchwałę w 

sprawie utworzenia Związku Gmin „PISA-NAREW” oraz przyj ęcia Statutu 
Związku, 

Sprawozdawca Komisji Sportu i Turystyki Marek Gogulski – przedstawił sprawozdanie 
Komisji dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie 
utworzenia Związku Gmin „PISA-NAREW” oraz przyjęcia Statutu Związku. Komisja 
pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 5 za, przeciwnych i 
wstrzymujących nie było i wnioskowała o jego przyjęcie bez poprawek.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Radny Rafał Dymerski – powiedział, Ŝe ma pytanie do autora uzasadnienia. Jak rozumieć w 
uzasadnieniu słowa „po podjęciu wyŜej wymienionej uchwały rozmowa telefoniczna z radcą 
prawnym MSWiA spowodowała naniesienie jednej uwagi dotyczącej wyboru 
Przewodniczącego Zarządu w § 21 pkt 3, która została zgodnie z sugestią zawarta”. Czy 
moŜna na tej podstawie, nie mając wymienionego nazwiska, przedstawiciela MSW, nie mając 
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faktu potwierdzenia rozmowy, proponować w uzasadnieniu, Ŝe ktoś powiedział z 
ministerstwa, a on jako radny nie wie kto. Zapytał czy Pani kierownik KST ma jakiś 
dokument, potwierdzający to, czy to jest tylko od tak napisane. Bo jeŜeli tak, to nie jest to 
uzasadnienie do uchwały. Oświadczył, Ŝe nie jest to zgodne z prawem uzasadnienie do 
uchwały, bo nie ma potwierdzenia przedstawiciela organu. 
Kierownik KST Agata Sosińska – powiedziała, Ŝe oczywiście ma potwierdzenie przesłane 
drogą e-mail. przez Panią menager projektu Panią GraŜynę Grejner, poniewaŜ to ona była 
osobą, która kontaktowała się z biurem prawnym ministerstwa i ona te wszystkie uwagi i 
spostrzeŜenia przesyłała jednoznacznie do wszystkich gmin. Wcześniejsze moŜliwości były 
ograniczone, poniewaŜ radca prawny ministerstwa nie chciał wyrazić zgody na 
konfrontowanie tych zmian. My chcieliśmy Ŝeby nie było tak długiej drogi robienia 
poprawek, poniewaŜ wszystkie cztery gminy musza tą uchwałę podejmować jednogłośnie, 
stąd taki zapis skrótowy w uzasadnieniu.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe uznaje w części argumenty Pana 
Przewodniczącego Rafała Dymerskiego, bo faktycznie te sformułowanie moŜe nie jest 
szczególnie szczęśliwe, ale po wyjaśnieniach Pani Kierownik Sosińskiej i po jakby 
przyjrzeniu się czego ta zmiana dotyczy, bo ona jest naprawdę minimalna, więc wydaje się, Ŝe 
tu obaw co do złamania prawa to nie ma.   
Radny Tadeusz Kaczyński – powiedział, Ŝe dobrze, Ŝe projekt uchwały jest, ze statut będzie 
przyjęty, wówczas moŜna ten związek zarejestrować i moŜe on funkcjonować i moŜe podjąć 
działalność. Ma kilka uwag, wątpliwości do samego statutu i chciałby poprosić o wyjaśnienie. 
Po pierwsze w § 19 jest „do wyłącznej kompetencji zgromadzenia naleŜą: zatwierdzenie 
statutu w pkt 1 i w pkt 10 uchwalenie statutu. Nie bardzo rozumie, czy najpierw 
zgromadzenie uchwala statut a na następnym spotkaniu zatwierdza ten statut, czy chodzi tylko 
o regulaminy organizacyjne związku. Być moŜe tu nie powinno być tego zapisu – uchwalenie 
statutu. Po drugie w § 20 jest zapis, Ŝe zarząd wykonuje swoje obowiązki bez wynagrodzenia. 
To przez analogię naleŜałoby się domyślać, Ŝe pozostałe organy i biuro pracuje za 
wynagrodzeniem odpłatnie. Być moŜe intencją projektodawcy było równieŜ to Ŝeby zarząd 
jak i zgromadzenie pracowało społecznie, nieodpłatnie, natomiast samo biuro projektu będzie 
jednostką organizacyjną Związku i będzie to etatowo za wynagrodzeniem. W § 21 jest zapis, 
Ŝe zarząd jest dwuosobowy. Nie ma zapisu, Ŝe zarząd liczy co najmniej dwie, trzy czy pięć 
osób, moŜe i jest to ściśle określone, Ŝe zarząd jest dwuosobowy. Natomiast w § 23 jest, Ŝe 
zarząd podejmuje uchwały zwykłą większością głosów. Co się stanie jeśli będzie jeden do 
jednego. To wtedy uchwały nie będą podejmowane i nie będzie rozstrzygnięcia i moŜe być 
sytuacja patowa. Bo jeśli przewodniczący zarządu będzie z Ostrołęki i wiceprzewodniczący 
ze Zbójnej czy Nowogrodu mogą być interesy gdzie kaŜdy będzie promował swój region i 
wtedy nie dojdzie do rozstrzygnięcia i nie będą podejmowane uchwały. Bo jeśli zwykłą 
większością głosów przy zarządzie dwuosobowym to musi być jednomyślność. Ma 
wątpliwości równieŜ do § 32, czyli skąd się wziął członek zarządu, poniewaŜ w tym statucie 
w organach nie ma członka zarządu. Te pytanie zostało wycofane bo okazało się, Ŝe jest w 
zarządzie przewodniczący i członek zarządu. Mówił, Ŝeby nie przedłuŜać podjęcia uchwały 
moŜna by wystąpić z jakimś wnioskiem, Ŝeby przy następnej noweli statutu zwrócić uwagę na 
te zapisy, Ŝeby była jasność i ten statut był czytelnym źródłem prawa dla Związku. 
Mecenas Tomasz Wadyński – powiedział, Ŝe przepis, na który Pan radny Kaczyński zwrócił 
uwagę czyli § 19 pkt 10 statutu dotyczy aktów wewnętrznych Związku jako takiego a nie tego 
statutu ogólnego o którym mowa na początku i jego zdaniem nie powinno tutaj być 
wątpliwości. Natomiast co do uwag do § 20 ust. 2 to zarząd moŜe pracować albo społecznie 
albo za wynagrodzeniem, więc trzeba przesądzić o tym w statucie. Natomiast jeŜeli chodzi o 
pracowników biura juŜ zatrudnionych, to tutaj bezwzględnie będą oni musieli pobierać 
wynagrodzenie poniewaŜ ich zatrudnienie będzie polegało na zawiązaniu stosunku pracy i 
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tutaj ustawa o pracownikach samorządowych mówi wyraźnie więc tu nie ma wątpliwości. Co 
do tego, Ŝe zarząd jest dwuosobowy, to są juŜ kwestie czysto techniczne i oczywiście przepis 
odpowiada prawu i nie moŜemy go zakwestionować. Jak będzie działał w przyszłości 
zobaczymy. W praktyce jeŜeli rzeczywiście dojdzie do paraliŜu decyzyjnego tego organu to 
będzie trzeba się zastanowić nad ewentualną zmianą statutu. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Związku Gmin „PISA-
NAREW” oraz przyjęcia Statutu Związku, 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Uchwała została podjęta.  
 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie określenia zadań, 

na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2009 r.,  

Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Magdalena Jaworowska 
– przedstawiła sprawozdanie Komisji dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w 
sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2009 r., Komisja pozytywnie rozpatrzyła 
przedmiotowy projekt uchwały głosami 6 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było                    
i wnioskowała o jego przyjęcie wraz z autopoprawką. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe sytuacja jego zdaniem jest 
tragiczna i ma nadzieję, Ŝe pojawi się grupa radnych, która w tej sprawie takŜe zainicjuje 
jakieś działanie Rady Miasta Ostrołęki, oczywiście w granicach prawa. Kwota o jaką zostały 
zmniejszone środki dla osób niepełnosprawnych doprowadzi do jeszcze większego 
rozwarstwienia tej grupy społecznej. OtóŜ prawdopodobnie władza wykonawcza będzie 
zmuszona do ogłoszenia choćby konkursu na wyjazdy np. rehabilitacyjne, co się będzie 
wiązało z wkładem własnym np. 50%, co w konsekwencji spowoduje to, Ŝe ta grupa którą 
będzie na to stać pojedzie a ta, która jeździła do tej pory a nie będzie ją na to stać, zostanie w 
domu i nawet raz w roku nie pojedzie na Ŝaden turnus rehabilitacyjny. Sprawa jest powaŜna i 
warto by zareagować w tej sprawie choćby dlatego, Ŝe celem tego kierunku działania jest to, 
Ŝeby PFRON rozwiązać i docelowo te środki będą coraz mniejsze, mniejsze, mniejsze a 
potem sprawa zostanie przekazana samorządowi lokalnemu bez środków albo z minimalnym 
ich pułapem. Mówił, Ŝe będzie zachęcał radnych Ŝeby w tej sprawie zająć jakieś stanowisko, 
czy teŜ zainteresować się tym bliŜej.  
Radny Dariusz Bralski – powiedział, Ŝe uwaŜa, Ŝe Komisja Rodziny na pewno ma juŜ w 
zanadrzu taką propozycję wystąpienia dla radnych. 
Radna Magdalena Jaworowska – powiedziała, Ŝe w tej chwili jeszcze nic Komisja nie 
przygotowuje, ale na pewno takie stanowisko będzie przygotowane.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2009 r.,  
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustalenia 
szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w noclegowni, 

Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Magdalena Jaworowska 
– przedstawiła sprawozdanie Komisji dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki  w 
sprawie organizacji oraz szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 
noclegowni. Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 5 za, 
przeciwnych i wstrzymujących nie było i wnioskowała o jego przyjęcie wraz z autopoprawką. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Adam Kurpiewski – powiedział, Ŝe na Komisji BudŜetu zadał pytanie, jaka była 
poprzednia kwota dotacji dla Stowarzyszenia Polskiego Komitetu Pomocy Społecznej w 
Warszawie na realizację tego zadania. Przypomniał, Ŝe w tym roku jest to kwota 100 tys. zł. 
Poprosił o taką informację.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe faktycznie na Komisji Pan radny 
Adam Kurpiewski wnosił uwagi. Mówił, Ŝe zmieniły się nieco zasady wsparcia organizacji, 
która prowadzi noclegownię. Samo miasto nie jest w stanie w tej chwili w ramach osobno 
wykonywanych zadań, takiego obiektu utrzymać, prowadzić, stąd jak i w wielu innych 
dziedzinach jest tu zasada jakby zastępstwa miasta w wykonywaniu świadczeń, czy jakiś 
posług. Wcześniej MOPR zajmował się tymi zadaniami i w porozumieniu z odpowiednimi 
organizacjami zapewniał miejsca noclegowe. Obecnie po zmianie przepisów miasto 
bezpośrednio musi jakby sprawę rozstrzygać z przekazaniem tych zadań odpowiedniej 
organizacji. 
Dyrektor SSO Wiesław Reguła – powiedziała, Ŝe do tej pory do końca 2008 roku zadanie to 
realizował MOPR i to nie było w formie dotacji  tylko w ramach własnych środków i trudno 
porównać dotację i ogłoszenie konkursu do którego byliśmy zmuszeni ustawą o pomocy 
społecznej. Rzeczywiście od 1 stycznia 2009 roku miasto jest zobowiązane organizacyjnie w 
tej formie działania do zabezpieczenia tej pomocy osobom bezdomnym, dlatego teŜ trudno 
jest w tej chwili jakby podać koszt, poniewaŜ to nie była dotacja. Za pobyt osób w 
noclegowni, MOPR przygotował taką informację, było wydatkowanych 40 tys. zł., ale w tej 
kwocie nie jest uwzględnione ani udzielanie posiłków, leki, środki czystości, ubrania oraz 
inne rzeczy. To są sprawy indywidualne ale moŜe Pani Mierzejewska Dyrektor MOPR więcej 
powie jak to było realizowane. Natomiast ogłaszając konkurs na prowadzenie tego zadania 
ściśle, jest to mniej więcej skalkulowane tak, Ŝe jest 25 zł. na osobę za dzień i w tej kwocie 
jest wszystko uwzględnione.  
Radny Adam Kurpiewski – zapytał ilu bezdomnych jest kierowanych przez MOPR do 
noclegowni. 
Dyrektor SSO Wiesława Reguła – powiedziała, Ŝe miesięcznie jest kierowanych około 15 
osób przez MOPR do noclegowni, poniewaŜ jeŜeli kierowane są osoby do noclegowni, to one 
nie są tam codziennie, wychodzą, nie wracają a to jest płacone tylko i wyłącznie za dzień 
pobytu danej osoby bezdomnej w tej placówce. Tak jest przynajmniej jest w umowie, która 
jest zawarta z PKPS. Jest to szacunkowo wyliczony koszt na 15 osób. 
Dyrektor MOPR El Ŝbieta Mierzejewska-Nicewicz – powiedziała, Ŝe pomoc społeczna 
zgodnie z ustawą o pomocy społecznej zobligowana jest do tego Ŝeby udzielać pomocy 
osobom bezdomnym. Zgodnie z ustawą o pomocy społecznej udzielanie takiej pomocy jest 
zadaniem obligatoryjnym gminy. Z danych szacunkowych ośrodka wynika, Ŝe na terenie 
Ostrołęki jest około 80 osób bezdomnych. Ale samo pojęcie bezdomności jest teŜ 
zróŜnicowane. Bo są osoby, które nie mają prawa do lokalu, ale mają moŜliwość 
zamieszkania na stancji, mają swój dochód. W jakiś sposób mogą sobie poradzić w tej 
sytuacji  bezdomności, ale około 25 osób jest takich, które wymagają skierowania do 
schroniska, noclegowni i zapewnienia im miejsca noclegowego. MOPR w ramach realizacji 
tego zadania prowadzi teŜ schronisko, miejsca noclegowe na ulicy Sienkiewicza. W tym 
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momencie są tam trzy lokale na ogólną liczbę miejsc 12, ale jest problem bo tam nie moŜna 
prowadzić całodobowego nadzoru. Tam mogą być umieszczone tylko i wyłącznie te osoby, 
które w miarę poprawnie funkcjonują w środowisku, czyli są osobami nie uzaleŜnionymi od 
alkoholu, którzy po prostu nie mają gdzie się zatrzymać, co ze sobą zrobić. Te osoby są 
kierowane do schroniska, ale wiele problemów było z osobami bezdomnymi uzaleŜnionymi 
od alkoholu. To jest taki stopień juŜ uzaleŜnienia, Ŝe terapia, praca socjalna z tymi osobami w 
jakiś sposób skutkuje, ale jest czasem taką syzyfową pracą i te osoby wymagają takiego 
nadzoru, umieszczenia ich w noclegowni. Wielokrotnie trwały tutaj rozmowy i to od wielu 
lat, Ŝe gdyby się znalazł jakiś lokal, jakieś miejsce, to MOPR byłby w stanie realizować 
samodzielnie to zadanie. Ale w tym momencie nie ma takiego miejsca. Trzeba skorzystać z 
pomocy organizacji pozarządowej. Do końca 2008 roku MOPR miał zawarte porozumienie z 
PKPS bo tylko PKPS miał taką bazę noclegową tutaj na terenie Ostrołęki i tam były 
umieszczane osoby ale było to na zasadach nie całodobowego pobytu. Te osoby miały 
zapewnione tylko noclegi. Pozostałą ofertę usługową zapewniał MOPR, czyli obiady, zasiłki 
na leki, ubranie i z danych związanych z utrzymaniem osoby bezdomnej, czyli to co było 
płacone PKPS za pobyt tej osoby miesięcznie tj. 300 zł. ale pozostałą kwotę stanowiła pomoc 
taka rzeczowo-finansowa dla tych osób i koszt pobytu takiej osoby w ubiegłym roku wynosił 
ponad 500 zł. W ubiegłym roku z takiej pomocy skorzystało 19 osób bezdomnych.  
Radny Adam Kurpiewski – zapytał czy to znaczy, Ŝe teraz ci bezdomni nie będą mogli 
korzystać z usług taniego baru i Ŝadnej innej pomocy w MOPR czyli kaŜdemu skierowanemu 
do noclegowni bezdomnemu nie przysługuje Ŝadna inna pomoc ze strony miasta. 
Dyrektor MOPR El Ŝbieta Mierzejewska-Nicewicz – powiedziała, Ŝe w tym momencie 
jeŜeli MOPR kieruje osobę do noclegowni, to ta osoba nie ma moŜliwości skorzystania z 
zasiłku na leki, Ŝywność, ubrania. To wszystko kompleksowo zapewnia PKPS. Sama 
bezdomność ma to do siebie, Ŝe nigdy nie moŜna podać wiarygodnej liczby osób bezdomnych 
dlatego, Ŝe to się zmienia. Te osoby się przemieszczają, taką mają naturę.  
Radny Rafał Dymerski – zapytał ile wczoraj osób korzystało z noclegowni.  
Dyrektor MOPR El Ŝbieta Mierzejewska-Nicewicz – powiedziała, Ŝe wczoraj było to 16 
osób. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 
pobyt w noclegowni, 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Uchwała została podjęta.  
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia 

Miejskiego Programu Promocji Zdrowia i Profilaktyki  na lata 2009-2015 w Mieście 
Ostrołęka, 

Sprawozdawca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Magdalena Jaworowska 
– przedstawiła sprawozdanie Komisji dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w 
sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Promocji Zdrowia i Profilaktyki na lata 2009-2015 w 
Mieście Ostrołęka. Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 3 
za, przeciwnych i wstrzymujących nie było i wnioskowała o jego przyjęcie bez poprawek. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
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Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Promocji Zdrowia i 
Profilaktyki na lata 2009-2015 w Mieście Ostrołęka, 
Głosowanie: 
Za – 17 
Przeciw – 0 
Wstrzymało – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian w budŜecie 

miasta Ostrołęki na 2009 rok, 
Sprawozdawca Komisji BudŜetu i Finansów Ewa śebrowska-Rosak – przedstawiła 
sprawozdanie Komisji dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian w 
budŜecie miasta Ostrołęki na 2009 rok. Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy 
projekt uchwały głosami 7 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było i wnioskowała o jego 
przyjęcie bez poprawek. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian w budŜecie miasta Ostrołęki na 2009 rok, 
Głosowanie: 
Za – 17 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
9a. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wystąpienia z 

apelem, 
Sprawozdawca projektu uchwały Tadeusz Giers – przedstawił sprawozdanie dotyczące 
projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wystąpienia z apelem (apel stanowi 
załącznik do protokołu). 
Wiceprezydent Miasta Paweł Stańczyk – powiedział, Ŝe Prezydent Miasta oczywiście nie 
tylko przychyla się do tego apelu. Od czasu zawiązania się tejŜe grupy radnych i wyjścia z 
tym pomysłem, po otrzymaniu takiego apelu od innego z miast, które problemy utrzymania 
dróg ma bardzo podobne, które występują równieŜ u nas w mieście, Urząd Miasta wspierał od 
strony merytorycznej. Pomagał zbierać wszelkie materiały, dane Ŝeby ten apel radnych był 
jak najpełniejszy i jak najlepiej uzasadniony. On chciałby tylko na wsparcie kolegi radnego i 
radnych, którzy wystąpili z tym apelem zwrócić uwagę, Ŝe jakby nie same bieŜące utrzymanie 
jest istotne, bo na te bieŜące utrzymanie wydaje się kilka mln zł. Te bieŜące utrzymanie to 
przede wszystkim te tzw. łatanie dziur, które w związku z kiepskim stanem tych dróg nie 
moŜe być jedynym środkiem na utrzymanie tych dróg. Wszystkie drogi prawie na całej 
długości w naszym mieście w drogach krajowych muszą i wymagają niezwłocznego remontu, 
przebudowy czy modernizacji i tu mówił o wyjątkowym odcinku na wysokości ulicy 
Traugutta, który jest w przyzwoitym stanie i wszystkie inne wymagają mniejszego lub 
większego remontu. Aktualnie trwa przebudowa ulicy Mostowej, natomiast wszystkie inne 
odcinki albo są w planie albo jest juŜ projekt budowlano-wykonawczy na przebudowę 
wszystkich odcinków dróg krajowych. A w związku z tym, Ŝe one są w tak słabym stanie 
musi nastąpić ich istotna przebudowa, a środki, które są planowane chociaŜby na ten odcinek 
od drogi 61 na odcinku od Mostowej i 1 Armii Wojska Polskiego jest to rząd wielkości około 
50 mln. zl. Tak jak wspominał radny Giers miasto wystąpiło o środki unijne na tą 
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przebudowę, bo 50 mln zł. nie są to środki, które mogą być w jakiejkolwiek gestii Ŝadnego 
miasta, oczywiście poza wielkimi miastami typu Warszawa. Jest oczywiście taka subwencja 
rezerwy ogólnej u Ministra Transportu, jednakŜe ona równieŜ jest nie wystarczająca, stad apel 
jak najbardziej w pełni Prezydent Miasta wraz z Urzędem popiera i trzeba zrobić wszystko 
Ŝeby był on skuteczny.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe historycznie było tak,  Ŝe 
Rada Miasta Włocławek za pośrednictwem Przewodniczącego przesłała wiele miesięcy temu 
apel. Część taką merytoryczną przygotował Prezydent Miasta. Podziękował grupie radnych 
inicjatorów tego apelu. 
Radny Tadeusz Kaczyński – powiedział, Ŝe popiera wniosek grupy radnych w sprawie apelu 
do sejmu, rządu w sprawie finansowania dróg krajowych na terenie miasta. NaleŜy się 
domagać większego wsparcia finansowego na budowę i utrzymanie dróg. Natomiast nie do 
końca się zgadza z tym, Ŝe trzeba równieŜ by było przekazać zarząd drogami krajowymi do 
Państwa. To pewnie by wymagało duŜych zmian organizacyjnych, Ŝeby Państwo wzięło na 
siebie cięŜar zarządzania drogami krajowymi na obszarze miast i gmin. Ale przede wszystkim 
chodzi o domaganie się o środki finansowe z budŜetu Państwa właśnie na budowę, remonty i 
równieŜ na bieŜące utrzymanie tych dróg krajowych, które leŜą na terenie miasta.  
Wiceprezydent Miasta Paweł Stańczyk – powiedział, Ŝe finansowanie i utrzymywanie jest 
w gestii zarządcy. Jedno jest z drugim mocno powiązane i nie moŜe być chyba tak, Ŝe miasto 
zarządza i mówimy Państwu, Ŝe w taki sposób zrobią tą inwestycję, od tego dnia do tego. To 
jest chyba nie wykonalne, wiec zarządca musi jakby w pełni odpowiadać za dobry stan 
jakości dróg i za bieŜące jego utrzymywanie.  
Radny Dariusz Bralski – powiedział, Ŝe zarządzający na terenie Ostrołęki muszą mieć 
jeszcze na uwadze to, Ŝe drogi same z siebie nie pękają. JeŜeli pozwalamy na to, ze po ulicach 
jeŜdŜą samochody przeładowane i słuŜby odpowiadające za sprawdzanie cięŜaru na tym 
samochodzie nie pracują tak jak powinni pracować, to nie ma co się dziwić, Ŝe drogi będą się 
niszczyły, będą koleiny, zapady a później są te dziury i te inne następstwa. On wielokrotnie 
porusza temat sprawdzania czy kontrolowania dowozu materiałów do sklepów na terenie 
miasta, którzy stosują dowóz tylko samochodami wielkiej ładowności i jest przekonany, Ŝe 
jeŜeli jest wjazd 3,5 tony a przyjeŜdŜa 40 czy 60 tonowy samochód to jest logiczne, Ŝe ta 
droga nie będzie tego wytrzymywała. Przykład np. drogi nie dawno naprawionej przy 
Klasztorze, gdzie ładnie kostka była połoŜona a miesiąc czasu pojeździły dostawy do 
Biedronki i zrobiła się koleina i  firma musiała poprawić tą nawierzchnię. 
Wiceprezydent Miasta Paweł Stańczyk -  powiedział, Ŝe uwaŜa, Ŝe samorządy miast, miasta 
na prawach powiatu, mogą wspólnie wystąpić do Ministra Infrastruktury o stworzenie 
specjalnego programu, który miałby finansować inwestycje przebudowy, budowy dróg 
krajowych i tylko i wyłącznie w miastach na prawach powiatu, ale musiałby to być odrębny 
nowy program i musiałby być stworzony na poziomie rządowym i to jest moŜliwe. Bo 
finanse, które płyną z Ministerstwa Infrastruktury są skromne i to się nazywa potocznie, 
subwencja tzw. rezerwy ogólnej i czasami takie środki z reguły co roku są rozdysponowane 
ale w kwotach nie wystarczających. Stworzenie dodatkowego specjalnego programu dla 
takich miast byłoby wskazane.  
Radny Rafał Dymerski – powiedział, Ŝe czytając uzasadnienie, on tylko wniesie swoje 
uwagi i będzie głosował za, dlatego bo nie wierzy w obecnym kryzysie, Ŝe podejmą 
pozytywną decyzję. Zwalniają w wojskach, WKU likwidują a tu będą w Ostrołęce dawać na 
drogi i wszędzie w kraju. Uzasadnienie, gdyby moŜna było walczyć idąc z myślą Prezydenta 
Stańczyka, Ŝeby było preferowanie typu Ostrołęki i gdyby uzasadnienie było poparte, Ŝe 
droga 61 do 53 ma strategiczne znaczenie dla Polski i dla Unii Europejskiej, bo tędy idzie 
obciąŜenie, zmierzyć ile na dobę jedzie tirów, jakie to jest obciąŜenie, jakie szkody, Ŝe 
remonty co roku są robione. Tutaj co kolega Tadeusz Giers przedstawiał, to on go popiera, bo 
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w szczegółach i dobrze, Ŝe wszystkim naświetlał i nie szkodziło mu to, Ŝe dłuŜej mówił, bo 
wiele rzeczy sam sobie przypomniał i tu jest sytuacja, Ŝe co innego jest miasto na prawach 
powiatu na drogę krajową gdzie co pół godziny czy co dwie godziny jedzie TIR, a tutaj wie, 
Ŝe kiedyś były rozmowy, Ŝe 20 parę tysięcy jedzie na most. Trzecia rzecz, to nie ma w tym 
apelu zapisane utrzymanie, remonty, budowa dróg krajowych. A jak jest most na tej drodze 
krajowej jak u nas i go remontować trzeba, to jest najgorszy remont bo przeglądy i tak dalej. 
Co niektórzy pamiętają, Ŝe nie widać tej roboty a niestety siły fachowe za konserwację biorą 
duŜe pieniądze, bo to duŜa odpowiedzialność. Jest sytuacja dzisiaj, apel popieramy bo w kraju 
gdzieś takie coś poszło, ale trzeba by było i prośba jest do Pana Tadeusza i grupy tych 
radnych, jest tam Pan Sidorzak transportowiec, Ŝe zastanówmy się, czy nie uŜywać 
argumentów, Ŝeby była pomoc z centrali, Ŝe nasza droga 61 ma strategiczne znaczenie i jest 
wyjątkiem bo weźmy inne drogi, tutaj właśnie największy ruch, on nawet przez Pułtusk luzem 
nie idzie, bo Szanowni Państwo większość dzisiaj jadąc na Ciechanów jedzie na Przasnysz tą 
trasą do Nowej Wsi na Maków pomijając RóŜan. W Ostrołęce jest największe skupisko i 
remont zrobiony w roku ubiegłym przyjdzie okres letni, mimo, Ŝe podbudowę mamy, około 
90 cm wymiana była w głąb, będzie to się załamywać dlatego, Ŝe temperatura wysoka i 
przeciąŜenia, to ci mówił Pan Giers. Państwowa Inspekcja, która waŜy te pojazdy, Litwini się 
nie boją bo im mandatów nie moŜna wlepić i przejedzie, znika i oni mają przeciąŜenia i nie 
ma na to przepisów. TakŜe mi się wydaje, Ŝe dyskusja jest tutaj zbyteczna tylko o co chodzi, 
jest to apel, ruch w całym kraju, przysłali do nas popieramy, natomiast nadzieja jest znikoma. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wystąpienia z apelem, 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
10. Przyjęcie sprawozdania z działalności Prezydenta Miasta Ostrołęki w okresie                   

1 stycznia do 31 stycznia 2009 rok, 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Radny Maciej Kleczkowski – zapytał, o stronę 8, pkt 2 z Referatu Kultury Sportu i 
Turystyki na temat zasad i wysokości przyznawania stypendiów. Czy wysokość stypendiów 
w ciągu tych siedmiu lat od chwili kiedy uchwała została podjęta zmieniła się i czy moŜna 
dwa zdania na temat zasad przyznawania stypendiów. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe oczywiście stypendia sportowe jak 
słusznie zauwaŜył Pan radny Maciej Kleczkowski one mają nieco dłuŜszą historię. W naszej 
kadencji zostały wprowadzone takŜe stypendia artystyczne a to juŜ nieco inne zasady. Te 
stypendia sportowe są przyznawane oczywiście na jasno określonych zasadach, chodzi o 
pewne wymogi dotyczące osiągnięć sportowych, które to muszą być spełnione, Ŝeby to 
stypendium było przyznane. Młodych sportowców których miasto wspiera stypendiami jest 
nie tak wielu. Te stypendia sięgają kilkuset złotych miesięcznie, ale po spełnieniu bardzo 
konkretnych wymogów. W związku z nieobecnością Pani Kierownik Referatu Sportu Pani 
Agaty Sosińskiej poprosił o trochę czasu Ŝeby móc przygotować takie zestawienie.  
Radny Maciej Kleczkowski – powiedział, Ŝe to nie jest natychmiastowa potrzeba i 
wystarczy, Ŝe na najbliŜszą Komisją Sportu taką odpowiedź otrzyma.  
Radny Tadeusz Kaczyński – zapytał o rozkład pracy aptek w Ostrołęce. Co się zmieniło. 
Czy nadal są utrzymane dyŜury całodobowe, niedziele, soboty i święta, Ŝeby mieć jakieś 
rozeznanie w tym zakresie. 
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Dyrektor SSO Wiesława Reguła – powiedziała, Ŝe informacja w sprawie dyŜurów aptek 
znajduje się na internetowym portalu urzędowym. Ta informacja jest uaktualniana poniewaŜ 
jedne apteki rezygnują z dyŜurów inne wchodzą.  
Radny Adam Kurpiewski – zapytał o zarządzenie nr 15 z dnia 19 stycznia w sprawie 
sprzedaŜy nieruchomości gruntowej będącej własnością miasta Ostrołęki oraz podanie do 
publicznej wiadomości wykazu tej nieruchomości. Napisane jest, Ŝe: postanowiono sprzedać 
w drodze bezprzetargowej uŜytkownikowi wieczystemu nieruchomość gruntową  stanowiącą 
własność miasta Ostrołęki o powierzchni 245 m2 połoŜonej w Ostrołęce w rejonie ulicy 
Bohaterów Warszawy. Nieruchomość przeznaczona jest na poprawę warunków 
zagospodarowania nieruchomości przylegającej. Cena nieruchomości wynosi 21 tys. Albo się 
przeznacza do sprzedaŜy nieruchomość z przeznaczeniem na poprawę warunków 
zagospodarowania albo juŜ ktoś jest wieczystym uŜytkownikiem tej nieruchomości. Wydaje 
mu się, Ŝe jest jakaś sprzeczność w tym tłumaczeniu. Poprosił o wyjaśnienie. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe sprzeczności o której opowiada Pan 
radny Kurpiewski nie widzi, natomiast sam problem uŜytkowania i przekształceń to sprawa, 
która budzi oczywiście pytania i wątpliwości. Natomiast ten proces przekształcenia własności 
wydaje mu się najlepszy jeśli tylko oczywiście uŜytkownik wystąpi. Konkretne określone 
przepisy w tym zakresie są i miasto rzecz jasna się ich trzyma.   
Dyrektor GGN Romana GłaŜewska – powiedziała, Ŝe ten podmiot, który zwrócił się o 
nabycie tej nieruchomości jest uŜytkownikiem wieczystym tej nieruchomości, ale niezaleŜnie 
od tego miasto ma prawo zbyć prawo własności bądź prawo uŜytkowania wieczystego. Tutaj 
nie ma jakiejkolwiek kolizji z prawem i nie mniej jednak w tej spółdzielni wszystkie te 
nieruchomości właściwie juŜ zostały zbyte na poprawienie warunków zagospodarowania. 
Została tylko jedna nieruchomość, poniewaŜ tam się zmienił właściciel tej nieruchomości a 
poprzedni właściciel nie był zainteresowany jej nabyciem, Prezydent Miasta podjął taką 
decyzję o sprzedaŜy tej nieruchomości.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie sprawozdanie z 
działalności Prezydenta Miasta Ostrołęki za okres 1 stycznia do 31 stycznia 2009 rok, 
Głosowanie: 
Za – 16 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Sprawozdanie zostało przyjęte.  
 
11. Informacja o złoŜonych interpelacjach i odpowiedziach udzielonych przez 

Prezydenta Miasta, 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – przeczytał interpelacje i odpowiedzi 
udzielone przez Prezydenta Miasta. Były to dwie interpelacje złoŜone przez radnego Rafała 
Dymerskiego oraz jedna złoŜona przez Klub Radnych Nasza Ostrołęka.  
 
12. Oświadczenia radnych. 
Radny Adam Kurpiewski – powiedział, Ŝe chciałby radnych poinformować, Ŝe w kwestii 
którą wielokrotnie poruszał na forum Rady Miasta, a która była przez radnych PiS 
bagatelizowana i wyśmiewana uzyskał stanowisko Wojewody Mazowieckiego, w którym 
przyznaje mu rację i stwierdza, Ŝe Przewodniczący Maciak łamie prawo odmawiając mu 
dostępu do nagrań z obrad sesji i komisji Rady Miasta. Jednocześnie działając zgodnie z 
posiadanymi kompetencjami Wojewoda wzywa Przewodniczącego Maciaka do 
respektowania w przyszłości prawa. Zacytował sentencję pisma od Wojewody: „Przede 
wszystkim naleŜy podzielić w pełni stanowisko zajęte w opinii prawnej z dnia 18 listopada 
2008 roku oraz przyjęty w opinii wniosek końcowy w którym opiniujący stwierdza, Ŝe dostęp 
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radnego do zapisu dźwiękowego z przebiegu obrad co do zasady nie podlega ograniczeniu. 
Mając na uwadze powyŜsze organ nadzoru stwierdza, iŜ odmowa udostępnienia Panu przez 
Przewodniczącego Rady nagrań z posiedzenia Komisji Prawa z dnia 8 września 2008 roku i 
sesji Rady Miasta z dnia 11 września 2008 roku,  na pisemny wniosek w dnia 11 września 
była nie uzasadniona. W tej sytuacji organ nadzoru działając zgodnie z posiadanymi 
kompetencjami zwrócił się do Przewodniczącego Rady wskazując na konieczność 
respektowania w przyszłości prawa radnych do udostępniania im nagrań z sesji Rady Miasta i 
posiedzeń Komisji Rady zgodnie z właściwymi przepisami prawa”, (pismo stanowi załącznik 
do protokołu). Mówił, Ŝe w związku z publikacją pt. Radny Kurpiewski przeprasza, która 
ukazała się w Tygodniku Kurier Ostrołęcki dnia 13 lutego 2009 roku apeluje do radnych PiS 
o wykazanie się odwagą obywatelską i dobrowolne ujawnienie się radnej udzielającej 
wywiadu do tej publikacji. Cytowane przez autora publikacji słowa radnej PiS stanowią 
zniewagę w myśl art. 216 kodeksu karnego, którego paragrafy brzmią: § 1, kto zniewaŜa inną 
osobę w jej obecności albo choćby pod jej nieobecność, lecz publicznie lub w zamiarze aby 
do tej osoby dotarła podlega grzywnie albo karze ograniczenia wolności. § 2, kto zniewaŜa 
inną osobę za pomocą środków masowego komunikowania podlega grzywnie, karze 
ograniczenia wolności albo pozbawienia wolności do roku. W związku z tą wypowiedzią 
wystąpił z Ŝądaniem do wydawcy Kuriera Ostrołęckiego o ujawnienie autorki zacytowanych 
słów. Jednocześnie informuję, Ŝe w przypadku wydawcy, nie jest zwolniony z obowiązku 
ujawnienia autorki w oparciu o art. 15 prawa prasowego, poniewaŜ wypowiedź ta nie posiada 
znamion informacji a stanowi wyłącznie subiektywną opinię. Jednocześnie poinformował, Ŝe 
w przypadku wykazania się odrobiną odwagi i przyzwoitości i przyznania się autorki do 
wypowiadanych słów oraz publicznego przeproszenia za nie, odstąpi od karnoprawnego 
wyciągnięcia odpowiedzialności.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe faktycznie od Wojewody 
Mazowieckiego wpłynęło pismo, które zostało zadekretowane do wszystkich radnych. Co do 
cytatów, to prosił na przyszłość Ŝeby były pełne, czyli pełnym zdaniem, bo faktycznie 
Wojewoda wskazuje i w sumie za ten obrót sprawy to chciałby Panu radnemu 
Kurpiewskiemu podziękować, bo statut nie wskazywał na takie rozwiązanie sprawy. Opinia 
prawników jest i do dziś biuro prawne podtrzymuje tą opinię, nie wskazywała na obowiązek 
przekazania tego nagrania z posiedzeń komisji i sesji. Zdaniem organu nadzoru radny jako 
członek organu stanowiącego w gminie, ma prawo do zapoznania się z treścią nagrania w 
okresie, który zgodnie z zapisami Statutu, zapis dźwiękowy jest przechowywany przez 
Przewodniczącego Rady tj. przyjęcia przez Radę protokołu sesji, której zapis dotyczy na 
kolejnej sesji Rady Miasta. Raz jeszcze organ nadzoru podkreśla szczególną rolę 
Przewodniczącego Rady, którego zadaniem jest organizowanie pracy Rady i prowadzenie 
obrad Rady ze szczególnym uwzględnieniem prawa radnych. Tego stara się oczywiście 
przestrzegać. W tej chwili czynione są przygotowania do takiego stanowiska, czyli do 
stanowiska odsłuchu. Mówił, Ŝe postara się, Ŝeby ono było wyposaŜone w głośniki a nawet w 
słuchawki, Ŝeby radny odsłuchujący nie przeszkadzał pracownikom Kancelarii czyli 
pracownikom Wydziału Organizacji i Obsługi Rady Miasta w pracy bieŜącej. Tych zasad 
faktycznie Statut Miasta Ostrołęki nie regulował, wiec to tylko przyśpieszy prace nad 
statutem takŜe w innych kwestiach. On nie widzi Ŝadnego problemu w tym sensie, Ŝe nawet 
jest za tym, Ŝeby na stronie miasta Ostrołęki moŜna było prawie w realnym czasie np. relacje 
bezpośrednie z obrad komisji, sesji i wszystkich innych organów zamieszczać, które działają 
Rady Miasta Ostrołęki. Odbywałyby się na bieŜąco, czyli z kilkusekundowym opóźnieniem, z 
kliknięciem słuchaj obrad i nigdy co zresztą podkreślał wielokrotnie przeciwko temu nic nie 
miał. 
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Radny Rafał Dymerski – powiedział, Ŝe ma dosyć tych głupot, dyrdymał słuchać na sesji. 
KaŜdy radny ma prawo słuchać i Ŝadnych nie trzeba gabinetów robić. Statut wiele rzeczy nie 
przewiduje i do radnych teŜ, którzy obraŜają się na coś a teŜ nie mają certyfikatu Ŝeby komuś 
ubliŜać. Chyba, Ŝe ktoś ma certyfikat unijny, Ŝe ma prawo ubliŜać, to tak. Dla niego to są 
śmiechy, bo jak się Dymerskiemu i Ŝonie wali w internecie na stronie Pana radnego kolegi, to 
jest cacy. On dzwonił do radnego osobiście, „Panie Adamie zadziałaj Pan” bo świństwa lecą 
kłamliwe, nie do niego tylko do jego Ŝony i co.. A dzisiaj Pan bzdury czyta. Trzeba skończyć 
z tym raz. Zajmijmy się problemami miasta a nie głupotami teraz. Jeden ma stronę 
internetową i drugi. Jeden w parlamencie i drugi i radnych się wykorzystuje do walki. Drugi 
Julkie się urodził w Ostrołęce, podsłuchuje jeden w Sopocie drugi w Ostrołęce. PrzecieŜ to 
kupa śmiechu. śeby z kaŜdej sesji robić pośmiewisko z Rady Miasta. Skończmy z tymi 
głupotami, Ŝe jak sprawy róŜne to wychodzi Ŝeby tego nie słuchać. Na tej sesji został, bo był 
pewny, Ŝe na tej sesji to juŜ będzie spokój. A tutaj niby chce i szantaŜuje. Przyznaj się i 
przeproś, to wtedy będę miał dowód Ŝeby iść do prokuratury . 
Radna Maria Rochowicz – powiedziała, Ŝe poniewaŜ kolega radny Kurpiewski czytając 
oświadczenie patrzył wyraźnie na nią a poniewaŜ ona swego czasu jakieś kontakty z 
Kurierem miała i poniewaŜ radny Kurpiewski tak płomiennie odwoływał się do honoru, więc 
oświadczyła, Ŝe nie udzielała Ŝadnego wywiadu w tym artykule, którego z resztą nawet nie 
pamięta, więc chciała oświadczyć, Ŝe to nie ona. 
  
13. Komunikaty i sprawy organizacyjne Rady Miasta Ostrołęki.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
14. Sprawy róŜne. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – zrelacjonował zasadniczą część procesu prywatyzacji 
OPEC. Prezydent miasta w tego typu uprawnienia jest zabezpieczony juŜ od wielu lat w 
Ostrołęce, natomiast gdy chodzi o rozpoczęcie działań to Rada Miasta Ostrołęki w 
zdecydowanej większości wyraziła pozytywną opinię, gdy chodzi o rozpoczęcie procesu 
prywatyzacji OPECu i po bardzo długich starannych przygotowaniach ten proces został 
rozpoczęty. Wczoraj została podpisana umowa z konsorcjum złoŜonym z przedstawicieli 
Energa Elektrownia  Ostrołęka S.A. Elektrownia stała się nabywcą 15380 udziałów a Energa 
S.A. 8282 udziałów. Za te 85% na konto miasta wpłynie 39 mln 42 tys. 300 zł., czyli za 
udział 1650 zł. Zostaje 15% i jest to zasadniczo część, która przypada na pracowników z tym, 
Ŝe ustawa prywatyzacyjna mówi o pewnych punktach wyjścia, stąd dzisiaj do ostatnich analiz 
prawnych nie da się jeszcze określić czy te 15% pozostałe w całości trafi do pracowników, 
czy teŜ część jako tzw. resztówka jeszcze zostanie przez Konsorcjum kupiona od miasta. 
Prócz kwoty, która wpłynie na konto miasta za te 85% udziałów w umowie są teŜ bardzo 
istotne zapewnienia i zobowiązania nabywców. Dla przykładu 300 mln, które nabywcy 
zobowiązują się wydać na wybudowanie źródła ciepła w Ostrołęce. 20 mln kolejnych na 
modernizację sieci i kolejne 10 mln, które ma być przeznaczone przez nowego właściciela na 
przyłącza. Zatem z tego pakietu inwestycyjnego jasno wynika, Ŝe nie ma Ŝadnej mowy o jakiś 
odsprzedaŜach, likwidacjach czy tym podobnych działaniach. Bardzo konkretne 
wielomilionowe zobowiązania inwestycyjne rozłoŜone takŜe na gwarancje letnie gdy chodzi o 
przyłącza np. najmniej 2 mln rocznie musi właściciel inwestować. Bardzo istotna sprawa to 
teŜ to co jest gwarancją pracowniczą. Od początku chodziło o wyznaczenie bardzo jasnych 
kryteriów gdy chodzi o ceny ewentualnych ofert, które mogły wpłynąć i o zabezpieczenie 
losu załogi. Pakiet socjalny bardzo mocno i dobrze wynegocjowany, mówi o tym, Ŝe 
pracownicy mają gwarancję przeszło 70 miesięcy gdy chodzi o pracę. Oczywiście dochodzą 
do tego róŜne oświadczenia finansowe, premia prywatyzacyjna, taka jednorazowa premia, 
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która została wynegocjowana juŜ w trakcie ostatecznych negocjacji finansowych i wreszcie 
teŜ pieniądz za udziały, które właściciel zobowiązał się w trybie pilnym kupić. Sytuacja z 
innych zakładów pracy jest nauką do tego Ŝeby te sprawy dookreślać. Oczywiście cele zostały 
osiągnięte. Mówił tu i o sprawie pieniędzy na koncie miasta, na bardzo istotne wspólne 
samorządowe zadania inwestycyjne i gdy chodzi o zabezpieczenie losu pracowników, którzy 
na początku bardzo się niepokoili. Wiadomo to co nowe często niepokoi i teŜ ludzi znających 
rynek wraca jakby przeświadczenie, Ŝe ten czas w którym została parafowana umowa ,bo 
wczoraj było podpisanie ale znacznie wcześniej zakończyły się negocjacje a ten przedłuŜający 
się czas był związany z oczekiwaniem na opinię Urzędu Ochrony Konkurencji i 
Konsumentów, która zasadniczo na co dzień stanowi tylko formalność.  W tym wypadku 
jakoś była długo oczekiwana z róŜnych względów. Ma wiedzę na ten temat. TakŜe o 
działaniach politycznych przeciwstawiających się. To co waŜne to, iŜ spółka miejska trafia w 
jego przekonaniu w godne ręce. Energa i Elektrownia to podmioty pewne, stabilne, powaŜne. 
Wreszcie właścicielstwo skarbu Państwa mówi tu bardzo duŜo. Nie ma tej obawy którą 
niejednokrotnie pewnie z ostroŜności niektórzy podnosili, Ŝe najgorzej by było jakby spółka 
OPEC trafiła do jakiegoś inwestora, który nie jest znany, nie jest stabilny, który by stwarzał 
zagroŜenie jakiegoś zniknięcia z rynku dość szybkiego. Cele działania były jasno określone w 
umowie i oczywiście zasilenie konta miejskiego, oczywiście sprawy pracownicze, ale teŜ 
bardzo istotną sprawą jest rozwój firmy i jej stabilność. Nawet w umowie są bardzo konkretne 
sformułowania: „strony zawierają umowę w celu zapewnienia spółce warunków i moŜliwości 
rozwoju oraz zapewnienia wśród pracowników spółki właściwego klimatu społecznego dla 
objęcia większościowego pakietu udziałów w spółce przez kupujących a w szczególności dla 
przeprowadzenia inwestycji określonych w dalszej części umowy i zapewnienia stabilności 
zatrudnienia w spółce. Strony dołoŜą wszelkich starań aby udziały, elementy przedsiębiorstwa 
i samo przedsiębiorstwo nie zostały zbyte bądź zlikwidowane. Strony zawierające umowę dla 
unowocześnienia i zagwarantowania w całości podstawowej działalności spółki polegającej 
na przesyłaniu, dystrybucji ciepła odbiorcom na obszarze miasta oraz deklarują wolę 
realizacji tego celu takŜe po ustaniu okresu inwestycyjnego. Oczywiście kaŜdy punkt moŜna 
by dzisiaj negować, mówić Ŝe to nie wiadomo jak będzie bo kryzys, ale podkreślił takŜe 
opinię niektórych pracowników, którzy w ostatnim czasie dość intensywnie dzwonili z 
pytaniem czy udało się doprowadzić sprawę do końca bo przykłady wielu miast w Polsce, jak 
Krosno, Stalowa Wola i inne jakby nie nastrajają pozytywnie gdy chodzi o stabilność pracy. 
Tu ta stabilność w negocjacjach moŜliwie mocno została zagwarantowana. Podejrzewa, Ŝe 
dalej będą trwały dyskusje bo juŜ przecieŜ i w Radzie Miasta głosy róŜne padają, ale ta opinia 
była zdecydowanie większościowa. Ostateczne owoce zwłaszcza gdy chodzi o los 
poszczególnych pracowników czy teŜ w ogóle przyszłość spółki, to te ostateczne owoce tego 
trudnego, ale jak najbardziej starannie przeprowadzonego procesu, one będą się ujawniać. 
Wierzy jednak, Ŝe tak jak wiele samorządów poszliśmy drogą sprawdzoną. JuŜ w tej chwili i 
do Prezydenta Stańczyka i do niego odzywają się samorządowcy z większych miast z 
pytaniem jak ten proces został przeprowadzony. Chcą po prostu skorzystać z naszych tu 
doświadczeń. TakŜe przedstawiciele strony nabywającej dość pozytywnie i jasno wyraŜają się 
co do przeprowadzonego procesu. Między innymi Pan Prezes Energa S.A. Mirosław 
Bieliński. JeŜeli byłaby potrzeba przedyskutowania róŜnych spraw na właściwej Komisji to 
on jest gotowy, natomiast dzisiaj taka informacja radnym się naleŜy. Ona nie jest jakaś pełna 
gdy chodzi o poszczególne zapisy umowy, ale to juŜ nie jest tajne więc moŜna o sprawie w 
szczegółach dyskutować.  
Druga sprawa to taka, Ŝe chciał wystąpić do Rady Miasta Ostrołęki Ŝeby wspólnie i Rada i 
Prezydent Miasta wystąpili do organów decydujących a takŜe ewentualnie o wsparcie tych, 
którzy wsparcia takiego udzielić powinni, gdy chodzi o obronę istnienia w Ostrołęce 
Wojskowej Komendy Uzupełnień. W ostatnich dniach pojawiła się informacja, Ŝe istnieje 
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bardzo powaŜny zamiar zlikwidowania WKU w Ostrołęce. Byłaby to w jego przekonaniu 
powaŜna strata na miasta do tego jeszcze uderzenie w losy iluś pracowników, często bardzo 
dobrze przygotowanych i kompetentnych. Przedstawił krótki zarys działalności WKU w 
Ostrołęce m.in. mówił, Ŝe WKU w Ostrołęce obejmuje swoim zasięgiem cztery powiaty: 
miasto Ostrołęka, powiat Ostrołęcki, Makowski i Przasnyski. Obszar działania to 4417 km. 
Zamieszkuje na tym terenie 260 tys. ludzi. Na administrowanym terenie znajdują się obiekty 
o znaczeniu strategicznym jak choćby, Elektrownia czy węzeł kolejowy Ostrołęka, jednostka 
wojskowa w Przasnyszu, mosty, Stora Enso, zakład mleczarski itd. W latach 2005 – 2008 
Wojskowy Komendant Uzupełnień w Ostrołęce do zasadniczej słuŜby wojskowej powołał 
1818 poborowych z tego tylko w roku 2008 powołano 401.Przedstawiciele WKU organizują 
szereg spotkań z młodzieŜą szkolną, poruszając między innymi tematy związane z 
obronnością kraju, słuŜbą wojskową, kształtowaniu postaw patriotycznych. Oczywiście 
zawsze moŜna powiedzieć, Ŝe takie czasy i nie ma tu Ŝadnej pewności co przetrwa a co nie 
przetrwa. Wydaje mu się, Ŝe WKU w Ostrołęce jest po prostu potrzebne. Warunki lokalowe 
są takie, Ŝe moŜna by jeszcze przejmować zadania niŜ likwidować. Pracownicy są w wieku 40 
– 50 lat i bez wątpienia nie będzie im łatwo w sprawach zawodowych nowej sytuacji radzić. 
Mówił, Ŝe chciałby poprosić o to Ŝeby Rada Miasta i Prezydent wystąpili w obronie istnienia 
w Ostrołęce WKU z apelem, prośbą o wsparcie róŜnych osób i gremiów, które o tego typu 
sprawach będą decydować. On by technicznie taki tekst oczywiście nie za długi przygotował i 
jeśli dzisiaj by zgoda była, to byłby gotów czuwać nad jego skierowaniem i wysłaniem, 
oczywiście zanim poprosiłby o podpis ze strony Rady Miasta to cały tekst przygotowany 
byłby do wglądu. Oczywiście czas jest istotny. Tu działanie powinno być bardzo sprawne bo 
zanim będą komisje i przed następną sesją moŜe być juŜ po wszystkim. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe są to bardzo waŜne tematy 
i podziękował za ich przedstawienie i porosił o taki zbiorczy materiał jeśli chodzi o 
zakończony proces prywatyzacji OPEC jak najwcześniej do Biura Rady Miasta Ostrołęki po 
to Ŝeby radni mogli go otrzymać duŜo wcześniej niŜ kolejne spotkanie Komisji Technicznej. 
Rozumie, Ŝe nic nie stoi na przeszkodzie Ŝeby całą tą umowę, nawet przed tym skrótowym 
opracowaniem dla radnych zamieścić na stronach, gdyby była taka potrzeba, internetowych 
miasta Ostrołęki, choćby po to Ŝeby pracownicy mieli do niej wgląd. To jest teŜ dobry czas 
Ŝeby podziękować za obecność prezesowi spółki nowego właściciela. Rozumie, Ŝe to z 
przyzwyczajenia i ma nadzieję, Ŝe Pan Prezes nie będzie miał nieprzyjemności jeśli na 
kolejnych sesjach Rady Miasta będzie bywał, bo sprawa ciepłownictwa i ogrzewania w 
mieście jest sprawą waŜną i Ŝe nowy właściciel na tą obecność na sesjach wyrazi zgodę. Jeśli 
chodzi o WKU to sprawa jest pilna. Jak się Komisja Prawa szybko upora z treścią odpowiedzi 
na skargę, to moŜna dość szybko zorganizować obrady sesji bo termin będzie przekroczony. 
Do 22 marca powinno się na tą skargę odpowiedzieć a w związku z tym nic stoi na 
przeszkodzie Ŝeby na początku marca tą sesję zwołać a nie czekać do 20. Czyli jak tyko 
Prezydent będzie przygotowywał apel czy jakieś wystąpienie w sprawie WKU to moŜna juŜ 
być gotowym z odpowiedzią na skargę i wtedy te działania moŜna połączyć w czasie.  
Radny Rafał Dymerski -  powiedział, Ŝe radni otrzymali kserokopię pisma Urzędu Ochrony 
Konkurencji i Konsumentów, które zwróciło się do Spółdzielni i odpowiedź. Tutaj Prezydent 
powiedział, a nie w szczegółach, Ŝe w Warszawie została wstrzymana decyzja wydania 
zaświadczenia, Ŝe po wydaniu opinii przez Zarząd Spółdzielni Centrum, wydaniu odpowiedzi 
na, które Urząd się zwrócił, zastanawiano się w Warszawie, czyli z tego wynika, Ŝe poruszane 
argumenty w tym stanowisku, w Warszawie ekspertów zmusiły do zastanowienia. Natomiast 
jeśli chodzi o apel WKU to jemu się wydaje, Ŝe takie stanowisko, jeŜeli tutaj jest, naleŜałoby 
szybko faksem dać do wszystkich gmin tych czterech powiatów, Ŝe dla nich się wydłuŜa 
droga bo nie wiadomo, jeŜeli do Warszawy, koszty itd., Ŝe miasto Ostrołęka jest w środku 
połoŜona, bo i Przasnysz i Maków i Ostrów itd. wszyscy mają blisko. Bo jeŜeli decyzja 
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będzie o likwidacji w Ostrołęce to prawdopodobnie wszyscy będą musieli jechać do 
Warszawy. Dlatego wsparcie nie samorządów powiatowych a gmin wysłane faksem i niech 
oni tutaj nawet nie Rada a Wójt, Burmistrz i telefonicznie przekonać, taka jego myśl. 
Radny Maciej Kleczkowski – powiedział, Ŝe w kwietniu  Rada wyraziła pozytywną opinię 
na temat prywatyzacji OPECu i o ile dobrze pamięta to Pan Prezydent powiedział wtedy, Ŝe 
przed ostateczną decyzją przedłoŜy Radzie projekt uchwały w sprawie prywatyzacji. Druga 
sprawa to temat wykorzystywania sal w Ostrołęce był wielokrotnie poruszany. Pan Prezydent 
mówił, Ŝe podejmie działania. Na ostatniej Komisji Sportu poruszano między innymi 
skandaliczną wysoką opłatę dla młodych piłkarzy Narwi. Zwracał się z prośbą do obecnego 
na Komisji Wiceprezydenta Płochy o odpowiedź, czy wszystkie grupy młodzieŜowe, tak jak 
ta grupa młodzieŜowa Narwi miałaby płacić 135 zł. za jeden cykl treningowy czyli 90 min w 
Szkole Podstawowej nr10. 
Radny Tadeusz Kaczyński – zapytał czy miasto od kwoty uzyskanej za sprzedaŜ OPEC, 39 
mln jest zobowiązane odprowadzić podatek VAT i podatek od czynności prawnych. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – przypomniał radnym, Ŝe punkt pytań i 
odpowiedzi radnych w tej chwili nie istnieje w statucie stąd nie zawiera się go takŜe w 
porządku obrad.  
Radny Rafał Dymerski – zapytał, Ŝe jeŜeli na sesji najbliŜszej radni zadecydują, Ŝe w 
punkcie tym i tym chcą wprowadzić i przegłosować punkt pytania i odpowiedzi to moŜe być 
czy nie.  
Mecenas Tomasz Wadyński – powiedział, Ŝe statut określa tylko minimalne wymogi, które 
powinien spełniać porządek obrad. JeŜeli radni decydują się na dodatkowy punkt to jest to 
moŜliwe i nie narusza to prawa.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – zapytał mecenasa czy coś stoi na 
przeszkodzie Ŝeby juŜ przyjęty porządek rozszerzyć o jeden punkt. 
Mecenas Tomasz Wadyński – powiedział, Ŝe kiedyś dominował pogląd, Ŝe raz przyjęty 
porządek obrad nie podlega zmianie w czasie trwania sesji. Dzisiaj ten pogląd jest 
nieaktualny. W piśmiennictwie w tej chwili przewaŜa pogląd, Ŝe tak, w kaŜdym czasie taki 
porządek moŜna zmienić.  
Radny Dariusz Bralski – powiedział, Ŝe on w tamtej kadencji podczas sesji obsłuchiwał się 
właśnie takich zapytań na bieŜąco do Pana Prezydenta i natychmiastowych odpowiedzi od 
poszczególnych dyrektorów wydziałów i sądzi, Ŝe wprowadzenie takiego punktu byłoby 
niewskazane. On wie, Ŝe się zbliŜa koniec kadencji radni chcieliby zabłysnąć, Ŝeby media 
mogły pokazać jak to radni wykazują się względem pracy w radzie i dokuczając sztucznymi 
pytaniami do Urzędu Miasta czy do Prezydenta, takŜe Ŝeby uniknąć takiej nie zaciekawej 
sytuacji jaka miała miejsce w poprzedniej kadencji. Wystarczą pisemne zapytania i 
interpelacje.  
Radny Adam Kurpiewski – powiedział, Ŝe otrzymał kopię pisma Pana Prezydenta 
Stańczyka do Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ostrołęki Pani Watrakiewicz 
w której odpowiada na jego wniosek złoŜony przez niego na tej Komisji i przegłosowany 
przez całą Komisję Rewizyjną, dotyczył on wykazu rozstrzygniętych przetargów od dnia 27 
listopada do 2 lutego 2009 roku  z wyszczególnieniem wszystkich wykonawców oraz 
podwykonawców oraz informacjami na temat nazwy inwestycji wraz z datami i kwoty 
planowanej, kwoty wygranej, zmiany umowy oraz kosztu końcowego rozliczenia inwestycji. 
Miał nadzieję, Ŝe przedstawienie tej informacji odbędzie się w formie tabelarycznej. Zajęłoby 
to cztery strony góra a tu Pan Prezydent odpowiada, Ŝe to będzie około 56 tys. stron i zwraca 
się dalej z prośbą do Pani Przewodniczącej o wykorzystanie w pracy Komisji 
przygotowanych i udostępnionych materiałów oraz informacji zamieszczonych w BIPie. On 
rozumie, Ŝe Przewodniczący Rady Miasta moŜe czasami nie rozumieć opinii prawnych 
napisanych przez Biuro Prawne w Ostrołęce ale, Ŝe Pan Prezydent nie wie do czego jest 
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powołana Komisja Rewizyjna to po prostu brak mu słów. Apelował do Pana Prezydenta Ŝeby 
jednak przygotować te zestawienie o które prosi a jeŜeli są jakieś wątpliwości to prosił Ŝeby z 
takim samym pismem wystąpić do Regionalnej Izby Obrachunkowej, Ŝe teŜ wszystkie 
informacje których oni potrzebują są zawarte na stronach internetowych BIP. To jest powaŜna 
sprawa i jeŜeli będzie utrzymana opinia taka Prezydenta w dalszym ciągu to oczywiście on 
dokona stosownych wystąpień do organów nadzorczych. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – podziękował radnemu za przedstawienie 
pisma, które zostało zadekretowane do wszystkich członków Komisji Rewizyjnej. Komisja 
Rewizyjna zajmie się tym na najbliŜszym spotkaniu juŜ 5 marca. Prosił by nie wprowadzać w 
błąd radnych i obecnych tutaj na sesji Rady Miasta pracowników, mieszkańców, 
przewodniczących rad osiedli, co do tego kto się mija z prawdą. Oczywiście organ nadzoru 
miał swoje uprawnienia, których dopełnił. Podobnie jak przy innych skargach radnego w jego 
ocenie śmiesznych sprawach, wysyłania sms-ów, choćby.Trochę się Pan radny Kurpiewski 
tutaj minął z prawdą. On rozumie, Ŝe Pan Prezydent apel słyszał. Prosił radnych o to Ŝeby 
jednak takich uwag kąśliwych nie czynić w tak powaŜnym gronie. RóŜnica jest naprawdę, 
mimo z całym szacunkiem dla czynności kontrolnych, które Państwo radni mogą podjąć a 
Regionalną Izbą Obrachunkową czego ona ma sobie Ŝyczyć i kto ma występować to myślę, Ŝe 
ona sama się zwraca do Prezydenta z prośbą o wyjaśnienia. Takie minimum przyzwoitości 
Ŝeby zachować. śeby nie kazać Prezydentowi pisać pism do róŜnych innych organów, które 
nam przyjdą do głowy oprócz siebie samych. Jak chcemy na coś uzyskać odpowiedź to 
wystarczy napisać i z pewnością uzyskamy.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe oczywiście radni mogą pytać bo mają 
takie święte prawo w róŜnych sprawach, natomiast odpowiedzi nie mogą być jakby 
mnoŜeniem tego co jest dostępne. Oczywiście Prezydent jest gotowy odpowiadać na pytania, 
na które odpowiedzi nie są dostępne na stronach internetowych czy teŜ w materiałach. 
Natomiast zawsze dochodzi kwestia, czy jeśli radny zapyta, to trzeba odpowiadać literalnie na 
wszystko o co zapyta czy teŜ naleŜałoby wskazać gdzie te odpowiedzi moŜna znaleźć. 
Mógłby podać sam przykłady takich pytań, które mogłyby sparaliŜować całą pracę urzędu i 
oczywiście wtedy do Prezydenta naleŜy jakby zmierzenie się z problemem i wskazanie czy 
przygotowanie odpowiedzi tam gdzie tę odpowiedź udzielić naleŜy albo wskazanie teŜ drogi 
do nabycia informacji co do których kaŜdy radny nie tylko członek Komisji Rewizyjnej ma 
prawo. Dlatego stara się ze sprawami zmierzyć, natomiast musi to jasno powiedzieć, Ŝe nie da 
się sprowokować do tego Ŝeby zakłócić pracę Urzędu, wydziału jednego, drugiego czy 
referatu Ŝeby przygotowywać odpowiedzi na pytania, które moŜna spokojnie znaleźć w 
odpowiednich materiałach, stronach internetowych itd. natomiast tam gdzie naleŜy chętnie 
słuŜy podpowiedzią nawet miejscem w pokoju Biura Zamówień Publicznych czy teŜ w 
Kancelarii Rady. Umysłowość Pana Adama Kurpiewskiego wystarczy Ŝeby pewne analizy 
przeprowadził i nie potrzeba mu aŜ takich „zerojedynkowych” zestawień by odpowiednie 
wnioski wyciągnął zwłaszcza, Ŝe często te wnioski ma wcześniej niŜ materiały, które do niego 
docierają. Na pewno nie będziemy Ŝadnych informacji, które są jawne przed kimkolwiek 
ukrywać bo to budzi niepotrzebne jakieś niepokoje. Natomiast rzecz jasna sformułowania, 
które tu często padają są w jego przekonaniu nie do przyjęcia i być moŜe faktycznie 
naleŜałoby z niektórymi zmierzyć się nie zasadzie oczekiwania, Ŝeby ktoś kto rzuca 
oskarŜenia wreszcie przeprosił i zdobył się na taką lekką autorefleksję, tylko Ŝeby te 
przeprosiny chyba od niego wydobyć jeśli to jest tak, Ŝe zjawisko bezkrytycyzmu sięga 
pewnych szczytów. 
Radny Ryszard Sidorzak – powiedział, Ŝe ubolewa iŜ kolega Adam w ten sposób podchodzi 
do tematu poniewaŜ faktycznie jeŜeli chcemy w zapytaniu takim naprawdę mieć komfort jako 
rada, czy ta procedura, bo tak to on odbiera, procedura przeprowadzana przez urząd miasta 
jest właściwa to musimy mieć niestety wszystkie dokumenty, które są wymagane zgodnie z 
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ustawą o zamówieniach publicznych do złoŜenia przedłoŜone. Podał przykład z tego roku. 
JeŜeli był przetarg i kaŜda z firm, która chciała wystartować w takim przetargu musiała złoŜyć 
około 50 kartek dokumentów to niestety Ŝeby on wiedział, Ŝe ta firma spełnia wymogi to on 
musi przeanalizować te 50 kartek i jeŜeli startowało w tym przetargu 15 firm to jest to juŜ 750 
kartek z jednego tylko zamówienia publicznego i jeŜeli tam tylko zabraknie jednego 
dokumentu, chociaŜby zapytania z urzędu skarbowego o nie zaleganie składki i jeŜeli on nie 
będzie miał tego dokumentu to powie, Ŝe miasto ukryło to. Więc on rozumie ten zapis, Ŝe jest 
to tyle w ciągu roku. Bo z jednego tylko drobnego przetargu jest to średnio około 40-50 
kartek, więc ogólnie jest to 750 kartek. Prezydent Stańczyk prowadził ten przetarg, on 
obserwował ten przetarg, był i wie jak to było. Potem idą jeszcze sprawy odwołań, informacji 
itd. Wiec ma prawo sądzić, Ŝe z tego tylko jednego przetargu by trzeba było ponad 1000 
kartek przedstawić jako zamknięcie w pełni spełnionych wszystkich wymogów związanych z 
ustawą o zamówieniach publicznych. Dlatego teŜ kolego Adamie naprawdę nie da się tego 
przeprowadzić w zestawieniu tabelarycznym, bo te dokumenty muszą być, jeŜeli on ma mieć 
pewność, Ŝe ta procedura przez miasto została przeprowadzona prawidłowo. W tej chwili jest 
taka sytuacja na rynku, Ŝe zauwaŜmy, w tym przetargu na drobne zadania startowało 15 firm, 
wiec walka jest, jeŜeli tylko któraś przegrywa nieduŜą ilością kwoty, bo przewaŜnie 
warunkiem 100% wygrania jest kwota, to analizuje, ta która przegrała czy na pewno ta, która 
dała najniŜszą spełniła wszystkie wymogi. Na czterech stronach moŜna mieć informację tylko 
jaką miasto przeznaczyło kwotę, za jaką firma wygrała i kto wygrał, ewentualnie 
podwykonawcy. 
Radny Rafał Dymerski – powiedział, Ŝe Komisja Rewizyjna zwróciła się do Prezydenta 
Miasta, która jest organem kontrolnym i kontrolowany ma obowiązek, wszystkie dokumenty 
jakie ma skserować i poświadczyć kaŜdą stronę za zgodność z oryginałem. Natomiast 
większy bałagan by był gdyby Komisja Rewizyjna przyszła i pracownikom dwa tygodnie nie 
dała pracować i grzebała w dokumentach a dokument zginął. JeŜeli Komisja Rewizyjna Ŝąda 
od Pana Prezydenta obojętnie jakie dokumenty, Prezydent jest zobligowany dać. JeŜeli nawet 
będzie to 30 tys. to Prezydent ma obowiązek dla Komisji Rewizyjnej dać. Taki organ 
kontrolny spełnia Komisja Rewizyjna. Jak Komisja Rewizyjna wystąpiła to nie moŜna 
odpowiadać, Ŝe tam dokumenty są czy coś. Po prostu dokument dla kontrolującego, 
kontrolowany musi opieczętować za zgodność z oryginałem, Ŝe to jest podstawą do kontroli. 
Wiceprezydent Miasta Paweł Stańczyk – powiedział, Ŝe po pierwsze zwróciłby się z prośbą 
do Pana Przewodniczącego o powielenie tegoŜ pisma, które stanowi odpowiedź Prezydenta 
Miasta do Komisji Rewizyjnej, Ŝeby wszyscy radni mogli się z tym pismem zapoznać. Bo 
wybiórcze wyjęcie kilku sformułowań oraz ustosunkowanie  się do nich Pana radnego 
Kurpiewskiego nie było stosowne a ten w jego przekonaniu wywód Przewodniczącego 
Dymerskiego na temat Komisji Rewizyjnej moŜe ciekawy ale nie jest związany z tym 
tematem, poniewaŜ wszystkie w tym piśmie informacje są zawarte, Ŝe wszelkie moŜliwe 
dokumenty, wszelkie odpowiedzi na pytania zostaną w pełni w całości udzielone Komisji 
Rewizyjnej. W tym piśmie równieŜ informujemy Przewodniczącą Komisji, Ŝe w sytuacji 
kiedy pojawi się jakieś pytanie do konkretnego przetargu, jeśli są jakiekolwiek wątpliwości, 
albo pojawią się zwykłe pytania o podanie informacji, które w przekonaniu radnych nie są 
dostępne w BIP czy innej formie, to my jesteśmy gotowi na posiedzeniu Komisji te wszystkie 
dane dostarczyć, poinformować, wyjaśnić. Jeśli Komisja Rewizyjna wyrazi taką ochotę 
przeprowadzenia jakiejś kontroli to wszystkie dokumenty są dla Komisji dostępne zawsze, dla 
radnych równieŜ, stąd propozycja Prezydenta jest taka, aby w konkretnych sprawach 
odbywały posiedzenia Komisji, Ŝeby nie było to zebranie wszystkich materiałów, które idą w 
dziesiątki tysięcy sztuk. Jeśli są jakieś pytania i wątpliwości to na najbliŜszą Komisję w danej 
sprawie pojawiamy się ze współpracownikami i omawiamy od początku do końca wszystkie 
wątpliwości, wszelkie zapytania. Co więcej, Urząd Miasta cały czas stoi otworem przed 
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radnymi czy Komisją. Ponadto Pan Prezydent, co stosowny okres przedstawia informację o 
zestawieniu wszystkich przetargów, wszystkich zamówień publicznych, kto wygrał i kto 
będzie realizował daną inwestycję, czy dane przedsięwzięcie, w oparciu o prawo o 
zamówieniach publicznych. Te wszystkie informacje są podane równieŜ co do kwot. Na 
bieŜąco warunki, które są stawiane, są publikowane na bieŜąco w BIPie. RównieŜ jest to 
publikowane na tablicach, czy innych formach, te informacje są dostępne. RównieŜ jest 
informacja o wszelkich zmianach, o wyborze lub nie wyborze wykonawcy. TakŜe te 
wszystkie informacje o które prosił we wniosku jeden z radnych są nie czym innym jak tylko 
dodatkową pracą, która w jego przekonaniu jest pracą odtwórczą. Ta informacja juŜ jest 
udostępniona, jest więc tylko zebranie i wykonanie czegoś za kogoś. On uwaŜa, Ŝe kaŜdy 
radny, który ma jakieś zapytanie, moŜe na takie zapytanie uzyskać odpowiedź. Rada Miasta 
podjęła decyzję o istotnym zwiększeniu inwestycji w tym roku. Tych inwestycji jest o ponad 
100% więcej a naleŜy pamiętać, Ŝe praca odbywa się w tym samym składzie osobowym. Te 
inwestycje musi realizować ten sam wydział inwestycji i te same biuro zamówień 
publicznych. Ten wniosek Pana radnego w istotny sposób mógłby doprowadzić do zatoru 
tych dwóch w jego przekonaniu najwaŜniejszych wydziałów, jeŜeli chodzi o realizację 
przedsięwzięć infrastrukturalnych inwestycyjnych w mieście. Ma nadzieję, Ŝe u podstaw tego 
wniosku, takiej intencji nie było. 
Radna Maria Rochowicz – powiedziała, Ŝe pół godziny zajmuje dyskusja czego i jakich 
informacji oczekuje radny Kurpiewski. Jest to kolejny temat, który znowu jest przedstawiany 
w taki sposób jakby coś ktoś chciał ukrywać. Mówiła, Ŝe w BIPie jest takie proste narzędzie. 
Ona rozumie, ze koledze potrzebne jest techniczne zestawienie przetargów – tabela, gdzie, 
kto, co, za ile. Z tego co ona wie i czym się  sama posługuje w BIPie jest taka prosta bardzo 
funkcja, wyszukiwarka, w której jeŜeli szuka jakiejś uchwały to wstukuje i ona wyrzuca 
wszystkie uchwały gdzie są tytuły, gdzie jest wszystko co trzeba. Nie interesowała się 
przetargami. Zapytała czy tą samą prostą zasadę moŜna zastosować do przetargów, Ŝe jeŜeli 
wpiszemy w wyszukiwarkę przetargi to wszystko będzie widoczne. Ona obserwując sposób 
pracy kolegi Kurpiewskiego czuje się juŜ tym zniecierpliwiona. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe po części wszyscy mają 
trochę rację. Bo otóŜ faktycznie nie jest to wniosek radnego tylko wniosek Komisji i to, Ŝe on 
przeszedł jednym głosem na tej Komisji, przy reszcie wstrzymujących, nie ma Ŝadnego 
znaczenia. Komisja 5 marca zastanowi się nad tym czy ta odpowiedź dla Komisji jest 
wystarczająca czy nie.  
Radny Dariusz Bralski – powiedział, Ŝe to jest pismo skierowane do Przewodniczącej 
Komisji Rewizyjnej i sądzi, Ŝe Adam wyszedł jak zwykle przed szereg, bo jeszcze na Komisji 
ta sprawa nie była omawiana. Komisja Rewizyjna jest po to Ŝeby sprawdzać wszystkie 
dokumenty, tak jak powiedział Pan Rafał Dymerski takŜe dzisiaj tracimy 20 min czy pól 
godz. jak zwykle na niczym. JeŜeli Komisja nie byłaby w stanie poprosić o dokumenty to 
wtedy moŜna to na sesji omawiać.  
Sekretarz Miasta Mariusz Prusaczyk – powiedział, Ŝe zna treść tej odpowiedzi i zasadniczo 
sprowadza się ona do jednego, Pan Prezydent prosi Komisję o taką organizację pracy 
Komisji, która nie sparaliŜuje pracy Biura Zamówień Publicznych.  
 
7. Zakończenie obrad XLV sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – zakończył obrady XLV sesji Rady Miasta 
Ostrołęki. 
Sesja trwała 4 godz. 
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Tabela z indywidualnym głosowaniem radnych przyporządkowanym do poszczególnych 
projektów uchwał, stanowi załącznik do protokołu i jest do wglądu w Wydziale Organizacji    
i Obsługi Rady Miasta. 
 
Protokołował: 
Grzegorz Ciecierski 
 
                                                                                               Przewodniczący Rady Miasta 
                                                                                                             Ostrołęki 
 
                                                                                                         /-/ Dariusz Maciak 
 
 
 

 
 
 
 
 
 


